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B e t æ n k n i n g  

over 

I. fors lag  t i l  lov  o m  n e d l æ g g e l s e  a f  b a n e n  fra  N y b o r g  t i l  F å b o r g  og 

II .  fors lag  t i l  lov  o m  f ly tn ing  a f  F å b o r g - M o m m a r k  f æ r g e r u t e n  t i l  

B ø j d e n - F y n s h a v .  

(Afgivet af udvalget den 4. maj 1962). 

Udvalget har holdt 4 møder og har her- 
under haft et samråd med ministeren for 
offentlige arbejder. Udvalget har endvidere 
foretaget en besigtigelse af de områder ved 
Fynshav og Bøjden, hvor de foreslåede 
færgelejer påtænkes bygget. Under besigti- 
gelsen har repræsentanter for Fåborg byråd, 
Fåborg Handelsstandsforening, Fåborg Tu- 
ristforening, Fåborg Industriforening, Fåborg 
Arbejdsgiverforening samt de samvirkende 
fagforeninger i Fåborg haft lejlighed til at 
gøre deres synspunkter gældende for udval- 
get. Fra Fåborg byråd har udvalget mod- 
taget en skriftlig henvendelse, ligesom by- 
rådet har haft foretræde for udvalget. 

Af de spørgsmål, der har været rejst for 
udvalget af repræsentanter for Fåborg, kan 
nævnes et ønske om, at nedlæggelsen af 
banen Nyborg-Fåborg ikke vil komme til 
at betyde, at de rejsende til og fra Fåborg 
mister muligheden for at benytte de særlige 
홢65-billetter". 

Ministeren for offentlige arbejder har 
heroverfor oplyst, at man fra statsbanernes 
side i og for sig ikke har indvendinger mod, 
at også rejsende med statsbanernes rute- 
biler får mulighed for at benytte 65-billet- 
terne, hvis betingelserne herfor i øvrigt er 

opfyldt. En sådan ordning forudsætter imid- 
lertid en ændring i de pågældende ruters 
takstbestemmelser, der skal godkendes af 
vedkommende amts trafikudvalg, og som 
må have gyldighed for samtlige statsbane- 
bilruter i amtet. Ministeren fandt det na- 
turligst, om man fra de interesserede kom- 
muners side rejste spørgsmålet over for 
amtet. 

Fra byrådet og erhvervsorganisationerne 
i Fåborg har man endvidere betonet, at det 
for byen ville være af stor betydning, om 
trafikken Bøjden-Nyborg kom til at gå over 
Fåborg. 

Ministeren for offentlige arbejder har ikke 
på indeværende tidspunkt kunnet give til- 
sagn herom, men ministeren har lovet, at 
statsbanerne vil være opmærksom på det 
fremsatte ønske, når forbindelsen til den 
nye færgerute skal etableres. 

Udvalget har i forbindelse hermed ønsket 
at udtale, at man fra udvalgets side forud- 
sætter, at statsbanerne ved rutens opret- 
telse etablerer rutebilforbindelse i passende 
omfang mellem Fåborg og det nye færge- 
leje i Bøjden. 

Udvalget indstiller herefter lovforslagene 
til vedtagelse uændret. 
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